



**L'Institut économique de Montréal (IEDM) est heureux
de vous inviter à un déjeuner-conférence en compagnie de**

JACOB SULLUM

Senior editor du magazine *Reason*

**Tobacco Today, Fast-Food Tomorrow?
The Tyranny of Public Health***

**DATE: le mercredi, 28
septembre 2005**

HEURE: de 11h45 à 14h00

**LIEU: à déterminer
(à Toronto)**

**PRIX: 50 \$
(table de 8: 360 \$)**

**Entrée gratuite
pour un nombre limité
d'étudiants**

Réservation obligatoire

***Conférence en anglais**

Jacob Sullum est *senior editor* du magazine *Reason*, un mensuel américain qui traite d'enjeux politiques, économiques et culturels. Les articles de M. Sullum sont également publiés dans des quotidiens prestigieux tels que *The Wall Street Journal*, *The New York Times*, *The Washington Times* et le *Los Angeles Times*.

M. Sullum est l'auteur du best-seller *For Your Own Good: The Anti-Smoking Crusade and the Tyranny of Public Health* (1998) et de *Saying Yes: In Defense of Drug Use* (2003) que la revue *Mother Jones* a décrit comme « une bonne dose de rationalisme dans un débat dominé par des slogans superficiels ». Jacob Sullum a remporté le premier prix du Felix Morley Memorial Journalism Competition et reçu le prix Thomas S. Szasz pour son dévouement à la cause de la liberté.

La présentation de M. Sullum traitera de la « guerre au tabac » et de la « guerre au gras » comme étant des manifestations d'une idéologie paternaliste selon laquelle les autorités publiques ont le devoir de modifier certaines habitudes ou préférences individuelles qui pourraient être néfastes pour la santé des gens. Il fera aussi la démonstration que les activistes antitabac et antigras sont quelques fois les mêmes personnes et qu'ils utilisent les mêmes techniques pour faire avancer leur cause.

Pour réserver, prière de compléter et de retourner cette page par télécopieur au (514) 273-0967
ou contactez Jasmin Guénette, Coordonnateur, événements et publications,
par téléphone au: (514) 273-0969 ou par courriel à: jguenette@iedm.org

▶ **VOUS POUVEZ ÉGALEMENT UTILISER NOTRE [FORMULAIRE DE RÉSERVATION ÉLECTRONIQUE](#)**

Nom _____ Prénom _____
Fonction _____ Organisme _____
Adresse _____
Téléphone _____ Télécopieur _____
Courriel _____ Nombre de places réservées _____
Paiement: Comptant ou par chèque sur place _____ Facturation _____



The Montreal Economic Institute (MEI) is pleased to invite you to attend a luncheon speech with

JACOB SULLUM

Senior editor of *Reason* Magazine

Tobacco Today, Fast-Food Tomorrow? The Tyranny of Public Health

**DATE: Wednesday,
September 28, 2005**

**TIME: from 11:45 AM to
2:00 PM**

**LOCATION: to be
determined (in Toronto)**

**COST: \$50
(table of 8: \$360)**

**Free admission for a
limited number of
students**

Reservation mandatory

Jacob Sullum is a syndicated columnist and a senior editor at *Reason*, a monthly magazine covering politics and culture from a libertarian perspective. His articles have also appeared in *National Review*, *Cigar Aficionado*, *The Wall Street Journal*, *The New York Times*, *USA Today*, and the *Los Angeles Times*, among other publications.

Mr. Sullum is the author of *For Your Own Good: The Anti-Smoking Crusade and the Tyranny of Public Health* (1998) and *Saying Yes: In Defense of Drug Use* (2003), which *Mother Jones* magazine described as "a healthy dose of sober talk in a debate dominated by yelping dopes." His awards include the Thomas S. Szasz Award for Outstanding Contributions to the Cause of Civil Liberties and First Prize in the Felix Morley Memorial Journalism Competition.

Jacob Sullum will discuss the "war on tobacco and the war on fat" as manifestations of a collectivist philosophy that says the government has a duty to protect "public health" by discouraging behavior, such as smoking or overeating, that might lead to disease or injury. He will explore the parallels between the two movements (including participation by some of the same individuals) and the disturbing principles underlying them.

To make a reservation, please fill up this page and return it by fax at (514) 273-0967

or contact Jasmin Gu nette, Coordinator of events and publications,
by phone at: (514) 273-0969 or by e-mail at: jguenette@iedm.org

▶ **YOU CAN ALSO USE OUR [ELECTRONIC RESERVATION FORM](#)**

Full name _____
Position _____ Organization _____
Address _____
Telephone _____ Fax _____
E-mail _____ Number of seats reserved _____
Payment: Please, bill me _____ By cash or by check at the door _____